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RG.0002.39.2018 

 

P r o t o k ó ł   nr   XXXIX/2018  

z sesji Rady Gminy Zbrosławice, 

odbytej w CUP w Zbrosławicach      

w dniu 25 kwietnia 2018 r. 

 

 

W sesji udział wzięło 13 radnych (jak w liście obecności, stanowiącej załącznik nr 1 do niniejszego 
protokołu) oraz 18 gości zaproszonych (jak w liście obecności, stanowiącej załącznik nr 2 i 3 do 
niniejszego protokołu). 

Czas rozpoczęcia sesji - godz. 16:05. 

Ad. 1. 

Otwarcia obrad oraz przywitania radnych i zaproszonych gości dokonał Przewodniczący Rady Gm iny 
– Pan Jan Fels .  

Ad. 2. 

Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność do przyjmowania 
uchwał.   

Ad. 3. 

Wójt Gminy, Pan Wiesław Olszewski wniósł o wprowadzenie do porządku obrad autopoprawek do 
następujących projektów uchwał:  

 w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Zbrosławice na lata 2018–2028   
– I, 

 w sprawie zmian w budżecie Gminy Zbrosławice na rok 2018 – II, 

 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości zabudowanej położonej w Łubkach, 
będącej własnością Gminy Zbrosławice – III. 

Do powyższego wniosku nie wniesiono uwag. Wniosek został przyjęty jednogłośnie. 

Ad. 4. 

  Przewodniczący Rady odczytał porządek obrad uwzględniający powyższe wnioski:  

                    Porządek obrad:  

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie quorum do podejmowania uchwał. 

3. Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmiany proponowanego porządku obrad. 

4. Przyjęcie porządku obrad. 

5. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.  

6. Sprawozdanie Przewodniczących Komisji. 

7. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady. 

8. Sprawozdanie Wójta. 

9. „15 minut sołtysów” – informacje sołtysów. 

10. Podjęcie uchwał w sprawie:  

a) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Zbrosławice na lata 2018–2028 

(autopoprawka) – I, 
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b) zmian w budżecie Gminy Zbrosławice na rok 2018 (autopoprawka) – II, 

c) wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości zabudowanej położonej w Łubkach, będącej                     

własnością Gminy Zbrosławice (autopoprawka) – III, 

d) wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości zabudowanej położonej w Zbrosławicach, będącej 

własnością Gminy Zbrosławice – IV,  

e) udzielenia Powiatowi Tarnogórskiemu pomocy finansowej na dofinansowanie zadania bieżącego 

pod nazwą „Remont nawierzchni drogi powiatowej nr 3215S Wilkowice-Miedary” – V,  

f) podziału Gminy Zbrosławice na stałe obwody głosowania – VI,  

g) zmieniająca uchwałę w sprawie opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego w 

publicznych przedszkolach i oddziałach przedszkolnych w publicznych szkołach podstawowych 

prowadzonych przez Gminę Zbrosławice – VII, 

h) określenia zasad rozliczania tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli, 

dla których ustalony plan zajęć jest różny w poszczególnych okresach roku szkolnego, zasad 

udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dla 

nauczycieli zajmujących stanowiska kierownicze oraz ustalenia tygodniowego obowiązkowego 

wymiaru godzin zajęć niektórym nauczycielom zatrudnionym w jednostkach oświatowych 

prowadzonych przez Gminę Zbrosławice – VIII. 

11. Interpelacje, zapytania i wnioski radnych. 

12. Realizacja postulatów, wniosków i interpelacji radnych.     

13. Wolne wnioski oraz zapytania zaproszonych gości i mieszkańców gminy. 

      14. Zamknięcie sesji. 

Uwag do przedstawionego porządku sesji nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania –  
porządek sesji został przyjęty jednogłośnie.  

Ad. 5. 

Protokół z zaznaczoną poprawką z  poprzedniej sesji został przyjęty (13 „za”). 

Ad. 6.  

Informację o pracy poszczególnych Komisji Rady Gminy przedstawili ich przewodniczący oraz 
zastępcy: 

 Pan Wiesław Topór poinformował, iż Komisja Rewizyjna w okresie międzysesyjnym odbyła jedno 
posiedzenie w dniu 9 kwietnia 2018 roku, którego tematem było: „Kontrola wydatków Gminy 
Zbrosławice na fundusze sołeckie oraz sposoby ich wykorzystania za 2017 rok”.                             
Komisja przyjęła pozytywną ocenę przedstawionego materiału.  

 Pani Józefa Boron poinformowała, iż Komisja Budżetu, Gospodarki i Rozwoju w okresie 
międzysesyjnym odbyła trzy posiedzenia. 

 11 kwietnia 2018 roku komisja zajmowała się tematem: 

- Analiza kosztów wydobycia wody, zakupu wody oraz związane z tym koszty amortyzacji   
inwestycji wodno-kanalizacyjnej. 
 

 18 kwietnia 2018 roku komisja zajmowała się tematem: 

- Koncepcja funkcjonowania systemu odbioru i oczyszczania ścieków  na obszarze Gminy   
Zbrosławice.  
 

 25 kwietnia 2018 roku komisja zajmowała się tematem: 

- Opiniowanie projektów uchwał. 
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 Pani Teresa Bagsik poinformowała, iż Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Pomocy 
Społecznej w okresie międzysesyjnym odbyła jedno posiedzenie w dniu 16 kwietnia 2018 roku 
(komisja wyjazdowa), którego tematem było: „Zapoznanie się z kolejnymi obiektami sportowymi 
na terenie gminy (Wieszowa - Kamieniec - Miedary)”. 

 Pani Karina Respondek poinformowała, iż Komisja Rolnictwa w okresie międzysesyjnym odbyła 
jedno posiedzenie w dniu 23 kwietnia 2018 roku (komisja wyjazdowa), którego tematem było: 
„Pomniki przyrody w Gminie Zbrosławice (Szałsza)”.  

Zapytań ani uwag nie wniesiono.    

Ad. 7. 

Przewodniczący przedstawił informację ze swojej działalności w okresie międzysesyjnym – informacja 
stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.  

Zapytań ani uwag nie wniesiono.   

Ad. 8. 

Pisemna informacja z działalności Wójta Gminy za okres od 29 marca 2018 r. do 25 kwietnia 2018 r. – 
stanowi załącznik nr 5  do niniejszego protokołu.  

  Ponadto Wójt poinformował, iż :     

 uczestniczył w otwarciu placu zabaw „NIVEA” w Kopienicy, 

 spotkał się z przedstawicielami GPW w zawiązku z budową wodociągu i kanalizacji ul. Polnej w 
Przezchlebiu. Propozycja GPW jest taka, by to Gmina przejęła sieć wodociągową. W chwili 
obecnej Gmina rozważa tę ewentualność,  

 spotkał się z Radą Sołecką Wilkowic w sprawie budowy świetlicy,  

 spotkał się z firmą Geokart, która projektuje dla Gminy Zbrosławice kanalizację, 

 spotkał się z przedstawicielem stowarzyszenia strzelców, które na terenie Hałdy w Przezchlebiu 
planuje wybudować strzelnicę długodystansową, 

 uczestniczył w uroczystej sesji Rady Miasta Tarnowskie Góry, 

 odbyły się dwa zgromadzenia wspólników – Eksploatacji Hałdy Przezchlebie oraz Spółki GZK. Wójt 
zdecydował o likwidacji Spółki Zakładu Eksploatacji Hałdy Przezchlebie i przejęcie w całości zadań 
Spółki przez Gminny Zakład Komunalny.  

 Z-ca Wójta spotkała się z przedstawicielami firmy Bałtykgaz,  

 Z-ca Wójta uczestniczyła w konferencji dotyczącej Klastra Energii, gdzie został podpisany list 
intencyjny, 

 odbył się Wielobój Sołectw – badminton, 

 Z-ca Wójta brała udział w konferencji na temat zadłużenia w lokalach komunalnych, 

 odbyło się spotkanie z architektami w sprawie koncepcji zaadoptowania drugiego piętra budynku 
Przedszkola w Wieszowie. 

Ad. 9. 

Sołtys Ziemięcic Alojzy Szyguła poruszył sprawę przekraczania prędkości przez ciągniki i inne 
maszyny rolnicze, które poruszają się po drogach gminnych i powiatowych na terenie Gminy 
Zbrosławice. Mieszkańcy Sołectwa Świętoszowice i Ziemięcice są zbulwersowani, gdyż zmuszeni są 
uciekać przed jadącymi z nadmierną prędkością ciągnikami.  

Ad 10. 

Przewodniczący Rady przedstawił do podjęcia następujące projekty uchwał: 

a)  w  sprawie  zmian  w  Wieloletniej  Prognozie  Finansowej  Gminy  Zbrosławice  na lata 2018–2028              
    (autopoprawka). 
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  Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju, Pani Józefa Boron poinformowała,  
iż Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie (13  „za”, 0 „przeciw”,                                     
0 „wstrzymujących”).    

       Uwag, ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział 
wzięło 13 radnych. Uchwała o Nr XXXIX/427/2018 w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej Gminy Zbrosławice na lata 2018–2028 (autopoprawka) została podjęta przy 13 głosach 
„za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących” – stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

b)  w sprawie zmian w budżecie Gminy Zbrosławice na rok 2018 (autopoprawka). 

  Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju, Pani Józefa Boron poinformowała,  
iż Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie (13 „za”, 0 „przeciw”,                                     
0 „wstrzymujących”).    

       Uwag, ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział 
wzięło 13 radnych. Uchwała o Nr XXXIX/428/2018 w sprawie zmian w budżecie Gminy 
Zbrosławice na rok 2018 (autopoprawka) została podjęta przy 13 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 
„wstrzymujących” – stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

 c) w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości zabudowanej położonej w Łubkach, będącej                     
własnością Gminy Zbrosławice (autopoprawka). 

  Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju, Pani Józefa Boron poinformowała,  
iż Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie (10 „za”, 2 „przeciw”,                                     
1 „wstrzymuję się”).    

       Uwag, ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział 
wzięło 13 radnych. Uchwała o Nr XXXIX/429/2018 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie 
nieruchomości zabudowanej położonej w Łubkach, będącej własnością Gminy Zbrosławice 
(autopoprawka) została podjęta przy 11 głosach „za”, 2 „przeciw” i 0 „wstrzymujących” – stanowi              
załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 

 d) w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości zabudowanej położonej w Zbrosławicach,  
będącej własnością Gminy Zbrosławice. 

  Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju, Pani Józefa Boron poinformowała,  
iż Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie (10 „za”, 0 „przeciw”,                                    
3 „wstrzymuję się”).    

       Uwag, ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział 
wzięło 13 radnych. Uchwała o Nr XXXIX/430/2018 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie 
nieruchomości zabudowanej położonej w Zbrosławicach,  będącej własnością Gminy Zbrosławice 
została podjęta przy 10 głosach „za”, 0 „przeciw” i 3 „wstrzymuję się” – stanowi załącznik nr 9 do 
niniejszego protokołu. 

 e) w sprawie udzielenia Powiatowi Tarnogórskiemu pomocy finansowej na dofinansowanie zadania 
bieżącego pod nazwą „Remont nawierzchni drogi powiatowej nr 3215S Wilkowice-Miedary”. 

  Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju, Pani Józefa Boron poinformowała,  
iż Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie (13 „za”, 0 „przeciw”,                                     
0 „wstrzymujących”).  

       Uwag, ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział 
wzięło 13 radnych. Uchwała o Nr XXXIX/431/2018 w sprawie udzielenia Powiatowi 
Tarnogórskiemu pomocy finansowej na dofinansowanie zadania bieżącego pod nazwą „Remont 
nawierzchni drogi powiatowej nr 3215S Wilkowice-Miedary” została podjęta przy 13 głosach „za”, 0 
„przeciw” i 0 „wstrzymujących” – stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 

 f)  w sprawie podziału Gminy Zbrosławice na stałe obwody głosowania. 

  Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju, Pani Józefa Boron poinformowała,  
iż Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie (13 „za”, 0 „przeciw”,                                     
0 „wstrzymujących”).  

      Uwag, ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział 
wzięło 13 radnych. Uchwała o Nr XXXIX/432/2018 w sprawie podziału Gminy Zbrosławice na stałe 
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obwody głosowania została podjęta przy 13 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących” – 
stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 

g)  zmieniająca uchwałę w sprawie opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego w publicznych 
przedszkolach i oddziałach przedszkolnych w publicznych szkołach podstawowych prowadzonych 
przez Gminę Zbrosławice. 

  Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju, Pani Józefa Boron poinformowała,  
iż Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie (13 „za”, 0 „przeciw”,                                     
0 „wstrzymujących”).    

       Uwag, ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział 
wzięło 13 radnych. Uchwała o Nr XXXIX433/2018 zmieniająca uchwałę w sprawie opłat za 
korzystanie z wychowania przedszkolnego w publicznych przedszkolach i oddziałach 
przedszkolnych w publicznych szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę Zbrosławice 
została podjęta przy 13 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących” – stanowi załącznik nr 12 do 
niniejszego protokołu. 

h) w sprawie określenia zasad rozliczania tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 
nauczycieli, dla których ustalony plan zajęć jest różny w poszczególnych okresach roku szkolnego, 
zasad udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dla 
nauczycieli zajmujących stanowiska kierownicze oraz ustalenia tygodniowego obowiązkowego 
wymiaru godzin zajęć niektórym nauczycielom zatrudnionym w jednostkach oświatowych 
prowadzonych przez Gminę Zbrosławice. 

  Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju, Pani Józefa Boron poinformowała,  
iż Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie (13 „za”, 0 „przeciw”,                                     
0 „wstrzymujących”).    

       Uwag, ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział 
wzięło 13 radnych. Uchwała o Nr XXXIX/434/2018 w sprawie określenia zasad rozliczania 
tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli, dla których ustalony plan zajęć 
jest różny w poszczególnych okresach roku szkolnego, zasad udzielania i rozmiaru obniżek 
tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dla nauczycieli zajmujących stanowiska 
kierownicze oraz ustalenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć niektórym 
nauczycielom zatrudnionym w jednostkach oświatowych prowadzonych przez Gminę                     
Zbrosławice została podjęta przy 13 głosach „za”, 0 „przeciw” i 0 „wstrzymujących” – stanowi 
załącznik nr 13 do niniejszego protokołu. 

Ad 11. 

Przewodniczący Rady, Jan Fels poinformował, iż dnia 25 kwietnia br. Radna Krystyna Graca złożyła 
dwie interpelacje. Następnie Przewodniczący Rady odczytał treść złożonych interpelacji.  
Pierwsza interpelacja dot. oświetlenia terenu w Miedarach na odcinku ulicy 1 Maja do leśniczówki, 
natomiast druga interpelacja dot. przeprowadzonego remontu dróg gminnych w Miedarach w 2018 
roku.  
Z uwagi na to, iż powyższe interpelacje wpłynęły tuż przed sesją, odpowiedzi nie zostały jeszcze 
udzielone.  
Ad. 12. 

Brak.  

Ad. 13. 

W wolnych wnioskach głos zabrali: 

 Radny, Rafał Kubik poprosił Komendanta Komisariatu Policji w Zbrosławicach o kontrole 
prędkości w Laryszowie i Wilkowicach w związku z poruszaniem się z nadmierna prędkością 
motorów oraz quadów.  

Komendant, Rafał Openchowski ustosunkował się do wcześniejszej wypowiedzi Sołtysa 
Ziemięcic w sprawie poruszania się ciągników i maszyn rolniczych z nadmierna prędkością, 
mówiąc, że zostanie wystosowane pismo do Wydziału Ruchu Drogowego w Tarnowskich 
Górach z prośbą o przeprowadzanie kontroli w przedstawionych rejonach i nie tylko. 
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 Radna, Józefa Boron  również poprosiła Komendanta Rafała Openchowskiego o 
przeprowadzanie kontroli prędkości w Kopienicy ul. 1 Maja oraz ul. Strażacka, ze względu na 
przekraczanie prędkości przez ciągniki oraz motory.  

Komendant, Rafał Openchowski powiedział, że Policja będzie reagować i zwracać uwagę na 
problem przekraczania prędkości na terenie całej Gminy Zbrosławice. Dodał, iż od miesiąca 
maja br. na terenie Gminy Zbrosławice będą wyznaczone punkty, gdzie będzie sprawdzana 
trzeźwość kierowców oraz prędkość.  

 Radny, Norbert Michalik skierował pytanie do Wójta Gminy mówiąc, iż zgłosił się do niego 
mieszkaniec ul. Świerkowej w Szałszy, który zgłaszał problem budowy domów szeregowych 
na bardzo małym terenie. Dodał, iż posiada przy sobie pismo mieszkańców ul. Świerkowej w 
tej sprawie, które wręczy po sesji Wójtowi Gminy Zbrosławice.  

 Radna Teresa Bagsik powiedziała, iż jadąc na dzisiejsze posiedzenie sesji, zauważyła remont 
ul. Wolności w Wieszowie. Zapytała o okres planowanego remontu oraz o zakres remontu. 

  Naczelnik Wydziału GK, Jakub Kuliński odpowiedział, iż jest to pierwszy etap remontu 
kapitalnego tej nawierzchni. W roku 2018 zostanie wykonane 200m remontów bieżących o 
szerokości 6m. Remont polegać będzie na wymianie całkowitej konstrukcji (podłoże zostanie 
wzmocnione), następnie zostaną nałożone dwie warstwy kruszywa oraz dwie warstwy 
nawierzchni mineralno- bitumicznej, która zostanie ograniczona krawężnikami. Zgodnie z 
umową wykonawca ma czas na wykonanie remontu do końca lipca br.     

 Radny, Alojzy Szyguła poprosił Pana Naczelnika Kuklińskiego o zwrócenie się do Zarządu 
Dróg Powiatowych, aby odmalowano linię ciągłą na skrzyżowaniu Ziemięcice-Świętoszowice.   

 Przewodniczący Rady, Jan Fels zapytał Komendanta Rafała Openchowskiego o sprawę 
problemu poruszania się koni na terenie Gminy Zbrosławice. Dodał, iż rolnicy zgłaszają, że 
osoby robią sobie kłusowanie po zasiewach i plonach, które znajdują się na polach rolników. 
Zapytał, czy są wyznaczone trasy, którymi można przemieszczać się na koniach? 

  Komendant Rafał Openchowski odpowiedział, że jeżeli chodzi o jazdę na koniach nie ma 
żadnych przepisów zabraniających poruszania się na koniach. Kodeks Ruchu Drogowego 
reguluje popęd zwierząt przez drogi poprzez zachowanie szczególnej ostrożności a także 
zasad określonych w ruchu drogowym. Dodał, iż zostanie wystosowane pismo do stadnin 
koni, które znajdują się na terenie Gminy Zbrosławice z prośbą o zwracanie uwagi na 
poruszanie się koni i bezpieczeństwo na drogach publicznych.  

 Radna, Krystyna Graca zapytała o topole, które zostały usunięte w parku w Zbrosławicach 
naprzeciw budynku OSP. Czy zostało wydane pozwolenie na usunięcie topoli? 

  Wójt, Wiesław Olszewski odpowiedział, iż było udzielone pozwolenie na wycinkę drzew w 
parku w Zbrosławicach.  

 Radny, Klaudiusz Aplik powiedział, iż jest zdziwiony postępem prac na ul. Zielonej w 
Przezchlebiu. Poprosił o przybliżenie sprawy związanej z problemem  przejęcia rurociągu z 
GPW.   

  Wójt, Wiesław Olszewski powiedział, że na pewno rurociąg nie zostanie szybko przejęty, 
ponieważ procedury są długotrwałe. GPW wyartykułowało wobec Gminy taką propozycję, 
gdzie Gmina wystosowała pismo intencyjne do GPW z którego wynika, że GPW nie widzi 
żadnych przeciwwskazań, aby pozyskać rurociąg na ul. Zielonej w Przezchlebiu, jednak 
kwestia dotyczy środków finansowych.   

 Radny, Klaudiusz Aplik zapytał, czy wówczas pozyskanie rurociągu nie spowoduje 
spowolnienia prac przewidzianych na ul. Zielonej w Przezchlebiu? 

  Wójt Wiesław Olszewski odpowiedział, iż jedno nie zależy od drugiego.  

 Pan Adrian Burda zapytał, czy na ul. Fabrycznej w Zbrosławicach trwa remont wodociągu? 
Dodał, iż mieszkańcy nie zostali powiadomieni na czas o planowanym remoncie wodociągu. 
Następnie Pan Adrian Burda pokazał Radnym oraz Wójtowi i Naczelnikom Urzędu Gminy 
zabrudzoną wodę, która została pozyskana po naprawie rurociągu.  

  Prezes Spółki GZK, Rafał Barszcz odpowiedział, że jeżeli planowane są prace związane z 
naprawą wodociągu, informacja taka wcześniej jest.  
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 Pan Adrian Burda powiedział, że takiej informacji wcześniej nie było.  

  Pan Rafał Barszcz powiedział, że jeżeli prace są zaplanowane, taka informacja wcześniej 
jest. Natomiast w przypadku awarii sieci, nikt nie jest w stanie poinformować, że taka awaria w 
dany dzień wystąpi. Dodał, iż na ul. Fabrycznej doszło do awarii sieci wodociągowej i ciężko 
przewidzieć takie awarie. Prezes Rafał Barszcz odnosząc się do pozyskanej i przedstawionej 
wody przez Pana Burdę powiedział, że naturalną rzeczą jest, że jeżeli jest zaburzony 
przepływ i woda stoi w rurociągu, to po usunięciu awarii wodociągowej w pierwszych 
godzinach użytkowania woda zawsze jest zabrudzona z uwagi na przepływy hydrauliczne. 
Dodał, iż informacje o planowanych remontach wodociągowych umieszczane są na stronie 
Spółki GZK, Facebooku, systemem SMS Gminy.  

 Pani Agnieszka Janoszka-Burda powiedziała, iż Komisja Budżetu, która odbyła się dnia                     
18 kwietnia br. o godz. 1400, dotycząca projektu budowy kanalizacji w Gminie Zbrosławice 
była stanowczo za wcześnie. Dodała, iż wiele osób w tych godzinach pracuje i nie mogło brać 
wówczas czynnego udziału w posiedzeniu komisji. 

 Przewodniczący Rady, Jan Fels zapytał Wójta, czy opracowany projekt budowy kanalizacji w 
Gminie Zbrosławice można umieścić jako załącznik na stronie Urzędu Gminy, tak by 
mieszkańcy mogli mieć do niego wgląd. Dopowiedział, iż pytań mieszkańców w tym temacie 
będzie zapewne setki.   

  Z-ca Wójta, Katarzyna Sosada powiedziała, iż na Komisji Budżetu była przedstawiana 
koncepcja budowy kanalizacji w formie prezentacji multimedialnej, która szczegółowo została 
omówiona przez przedstawicieli z GIG-u. Pani Katarzyna Sosada zaproponowała, aby za 
zgodą GIG-u przedstawioną prezentację multimedialną umieścić na stronie Urzędu Gminy 
Zbrosławice.   

  Przewodniczący Rady, Jan Fels poparł propozycję Pani Katarzyny Sosady. 

 Pani Agnieszka Janoszka-Burda poprosiła o ponowne zwołanie Komisji Budżetu ws. koncepcji 
budowy kanalizacji w Gminie Zbrosławice, jednak tym razem na późniejszą godzinę. 

  Przewodniczący Rady, Jan Fels powiedział, iż godzina 1400 wynikała z faktu, że prezentację 
na temat koncepcji budowy kanalizacji w Gminie prowadzili pracownicy GIG-u, którzy sami 
wyznaczyli godzinę spotkania i nie było to zależne od Rady Gminy.  

 Z-ca Wójta, Katarzyna Sosada zaproponowała Państwu Burda spotkanie indywidualne w 
temacie przedstawienia koncepcji budowy kanalizacji w Gminie Zbrosławice.  

 Radny, Norbert Michalik zapytał Naczelnika Kuklińskiego o planowane oznakowanie w 
Szałszy (Kuźnica) oraz o przybliżenie terminu planowanego oznakowania.  

  Naczelnik Kukliński odpowiedział, iż w chwili obecnej opracowywana jest dokumentacja 
projektowa, mająca na celu wprowadzenie skrzyżowań o ruchu równorzędnym zgodnie 
wnioskiem mieszkańców Szałszy. Termin wprowadzenia nie jest jeszcze znany, ponieważ w 
chwili obecnej wprowadzana będzie organizacja ruchu zatwierdzona w roku 2017. Dodał, iż 
jeżeli wystarczy środków finansowych to organizacja ruchu zostanie wprowadzona w roku 
2018.  

 Przewodnicząc Rady, Jan Fels zapytał o naprawy cząstkowe dróg gminnych. 

  Naczelnik Kukliński powiedział, iż remonty trwają pełną parą. Remonty są już wykonane na 
terenie Miedar, Wilkowic, Księżego Lasu, Łubek i aktualnie kończy się w Zbrosławicach. 
Następnie firma Repex z Tarnowskich Gór przejdzie do Ptakowic, Wieszowy, Czekanowa i 
jest to technologia wykonywana masą na gorąco. Remont ulicy w technologii remonter 
drogowy (uszczelnianie nawierzchni), wykonany jest na terenie Miedar, Zbrosławic, 
Wieszowy, Ptakowic i Szałszy. Następnie remonter drogowy zostanie skierowany do 
Karchowic, Zawady, Jaśkowic, Jasiony.  

 Radny, Rafał Kubik poprosił obecnego na sesji Inspektora Gerarda Sikorę o informowanie go 
drogą e-mailową bądź telefoniczną w przyszłości na jakim etapie jest przejmowanie                      
ul. Bocznej w Laryszowie.  

  Pan Gerard Sikora powiedział, iż Gmina wydziela tam pas gruntu. W chwili obecnej został 
sporządzony wstępny projekt podziału oraz podział geodezyjny.  
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 Sołtys Jasiony, Wanda Suchoszek zapytała Naczelnika Kuklińskiego o pochyloną barierkę 
nad strumykiem, która znajduje się w Jasionie na ul. Bocznej nr 40. Pani Sołtys poprosiła o 
naprawę barierki, która stwarza zagrożenie. Również zgłosiła problem braku znaków 
drogowych z pierwszeństwem przejazdu na ul. Bocznej w Jasionie.  

  Pan Jakub Kukliński odpowiedział, iż znaki zostaną wprowadzone w maju br. W kwestii 
barierki odpowiedział, iż musi udać się w teren na wizję i dokonać wyceny naprawy barierki.  

 Radny, Alojzy Szyguła podziękował Wydziałowi Inwestycyjnemu Urzędu Gminy Zbrosławice 
oraz pracownikom Spółki GZK za odrestaurowanie i pomalowanie wszystkich urządzeń 
znajdujących się na placu zabaw w Sołectwie Ziemięcice.  

 Wójt, Wiesław Olszewski zaapelował do sołtysów, aby w związku z nowelizacją ustawy o 
wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi, która nakłada na gminę podjęcie 
chwały związanej z ilością punktów alkoholowych znajdujących się na terenie Gminy, z 
odpowiednią odległością od sklepów do placówek oświatowych, aby przyspieszono zebrania 
wiejskie w sołectwach, gdyż uchwała musi być zaopiniowana przez zebrania wiejskie.  

  Sołtys, Alojzy Szyguła powiedział, że wszystko jest do zrealizowania, tylko musi być 
informacja na temat wysokości przyznanego funduszu sołeckiego na 2019 rok.  

  Wójt powiedział, że do połowy lipca br. zostanie przesłana informacja na temat wysokości 
przyznanego funduszu sołeckiego wraz z apelem o zorganizowanie wcześniejszych zebrań 
wiejskich.  

 Radny, Joachim Pieczka zapytał Wójta o spotkanie akcjonariuszy w którym Wójt brał udział w 
kwestii likwidacji jakiej Spółki.  

  Wójt, Wiesław Olszewski odpowiedział, że chodzi o likwidację Spółki Hałdy w Przezchlebiu                
i przejęcie jej w całości przez Spółkę GZK.  

 Radny, Joachim Pieczka zapyta, co było powodem likwidacji Spółki Hałdy w Przezchlebiu? 

  Wójt odpowiedział, iż każda Spółka generuje koszty. 

 Radna, Krystyna Graca dopowiedziała, że Spółka Hałdy Przezchlebie została powołana 
uchwałą Rady Gminy. Zapytała, czy nie powinna być aktualnie uchwała o rozwiązaniu Spółki?    

  Wójt odpowiedział, iż to pytanie powinno być skierowane do prawników. Dodał, iż z jego 
wiedzy wynika, że jako zgromadzenie wspólników Wójt może podjąć taką uchwałę.   

 Radna, Krystyna Graca powracając do podziękowań Radnego Alojzego Szyguły, które zostały 
skierowane do Wójta oraz do Inwestycji i Spółki GZK powiedziała, że aby cokolwiek zostało 
wykonane w Miedarach, sołectwo musi wydatkować środki finansowe z funduszu sołeckiego. 
Zapytała, jakie kryteria trzeba spełnić, że w innych sołectwach coś jest wykonywane ze 
środków budżetu Gminy a w innych tylko z  funduszu sołeckiego? 

  Sołtys, Alojzy Szyguła powiedział, iż z tego co się orientuje z budżetu gminy zostało 
wykonanych kilka placów zabaw. Dodał, iż konserwacja placów zabaw odbywa się co roku w 
innych miejscowościach.  

  Pan Rafał Barszcz powiedział, iż czasami stany placów zabaw są różne, zwłaszcza po zimie 
elementy drewniane wymagają konserwacji. Są sołectwa w gminie, które w ogóle nie 
posiadają osoby do porządkowania terenu w sołectwie. Dodał, iż bardzo często osobami 
porządkującymi teren w sołectwie są osoby skazane, które mają do odpracowania wyrok 
Sądu.  

  Pan Jakub Kukliński dodał, iż w ostatnich latach bardzo dużo wydatkowano środków 
finansowych z budżetu Gminy w sołectwie Miedary (budowa oświetlenia, termomodernizacja 
sali gimnastycznej, utwardzenie dróg gminnych, wykonana siłownia zewnętrzna).  

 Radna, Krystyna Graca powiedziała, iż konkretnie chodziło jej o urządzenia zabawowe.   

  Wójt powiedział, że polityka w gminie jest taka, że jeżeli jest potrzeba i jeżeli jest możliwość 
wykonania, to wówczas to robimy.  

  Przewodniczący Rady, Jan Fels dodał, iż w każdym sołectwie są jakiś potrzeby, jednak na 
zebraniach wiejskich są podziękowania dla Radnych oraz dla Wójta Gminy.  
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 Radny Alozy Szyguła powiedział, iż po każdej zimie drzewo ginie, dlatego drewno na 
urządzeniach na placu zabaw zostało wymienione i pomalowane.  

 Radna Józefa Boron podziękowała Wójtowi za pomalowanie placu zabaw w Kopienicy.   

Ad. 14. 

Przewodniczący Rady podziękował za udział w sesji, dokonując tym samym jej zamknięcia. 

Czas zakończenia:  17:15 
 
Wszystkie załączniki do niniejszego protokołu, jak również nagranie dźwiękowe z sesji są dostępne             
w biurze Rady Gminy. Natomiast uchwały od Nr XXXIX/427/2018 do Nr XXXIX/434/2018 stanowiące 
załączniki od nr 6 do 13 są również dostępne w BIP Urzędu Gminy Zbrosławice. 
 
 
 
      Protokołowała                                                                                                  Przewodniczący Rady 
Inspektor Justyna Cieśla                                                                                                  Jan Fels 


